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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 20 september 2023 

Protokollet har justerats den  25 september 2023 

Anslaget sattes upp den 26 september 2023 

Anslaget tas ner den 19 oktober 2023 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  18 oktober 2023 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

• Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande ändringar och 

tillägg till punkten övriga frågor: 

• Ett reviderat tjänsteutlåtande till ärende 4, Genomförandebeslut för upprustning av 

Rådsparken 

• Kompletterat med två protokollsutdrag från GAN till ärende 7, Inriktningsbeslut 

Sjödalsgymnasiet 

• Kompletterat med två protokollsutdrag från KFN till ärende 8, Inriktningsbeslut 

kulturskolan 

• Publicerat Val-PM till ärende 10, Valärenden 

• Publicerat handlingar till ärende 20, Meddelanden till Kommunstyrelsen 20 

september 2023  

Till punkten Övriga frågor: 

• Sara Heelge Vikmång (S) anmäler fråga om att flytta kommunstyrelsens 

sammanträde den 25 oktober till den 27 oktober.  

• Avtackning 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 3   

    
Diarienummer KS-2023/1629.100    

 

 

 

Strategi för hantering av massor i Stockholms län  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Huddinge kommun ställer sig bakom Strategi för hantering av massor i Stockholms 

län. 

 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen, Region Stockholm, STORSTHLM, Trafikverket och Stockholm Stad 

har genom ett gemensamt projekt tagit fram en regional strategi för cirkulär och 

resurseffektiv hantering av massor i Stockholms län. STORSTHLMs styrelse 

beslutade den 15 juni 2023 att rekommendera kommunerna att ställa sig bakom 

målen i strategin för hantering av massor i Stockholms län och använda dem som 

beslutsunderlag i planeringsprocessen. STORSTHLM önskar få kommunernas 

ställningstaganden senast den 31 oktober 2023. 

Sammanfattningsvis anser förvaltningen att Huddinge kommun kan ställa sig bakom 

förslaget till masshanteringsstrategi. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

STORSTHLM, registrator@storsthlm.se 

Berörda nämnder 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 4   

    
Diarienummer KS-2022/248.361    

 

 

 

Genomförandebeslut för upprustning av Rådsparken  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Upprustning av Rådsparken genomförs i enlighet med kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 31 juli 2023. 

2. För upprustning av Rådsparken i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 31 juli 2023 godkänns en nettoinvesteringsbudget om 

13,8 miljoner kronor. 

 

Sammanfattning 

Rådsparken är en av kommunens viktigaste och mest besökta parker. Målet med 

projektet är att behålla samt öka parkens attraktivitet genom att skapa fler målpunkter 

och utveckla delar som är i behov av upprustning. Rådsparken planeras att fortsatta 

vara en av kommunens allra viktigaste gröna mötesplatser. 

I enlighet med samhällsbyggnadsprocessen delas beslut kring parkupprustningen upp 

i dels ett inriktningsbeslut för att starta planeringen (vilket fattades av KS 2022-11-

30, KS-2022/248, se bilaga 1), dels ett genomförandebeslut med förslag på 

utformning och budget för att starta upprustningen. En skillnad mot 

inriktningsbeslutet är att den s.k. Finparken i parkens nordöstra del inte omfattas av 

genomförandebeslutet. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 
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Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 5   

    
Diarienummer KS-2023/971.359    

 

 

 

Inriktningsbeslut för framtagande av övergripande 
systemhandling för Flemingsbergsdalen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning uppdras ta fram systemhandling för 

Flemingsbergsdalen. 

 

Sammanfattning 

I Huddinge kommuns Plan för samhällsbyggnad 2023 finns denna systemhandling för 

Flemingsbergsdalen med som en utredning som ska påbörjas under innevarande år. 

Syftet är att se över alla behov för den övergripande allmänna infrastrukturen inom 

planprogramsområdet för Flemingsbergsdalen. 

Arbetet med systemhandlingen har hög prioritet. Upphandling av konsultgrupp och 

start av systemhandlingsprojekteringen planeras ske under Q3 och Q4 2023 och 

arbetet slutföras under Q4 2024. 

Inriktningsbeslutet innebär att förvaltningen ges klartecken att ta fram denna 

systemhandling. Samt att den budget som tagits fram godkänns. 

Bild 1. På flygfotot visas planprogramområdet för Flemingsbergsdalen inringat med 

vit linje.   

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Diarienummer KS-2023/749.313    

 

 

 

Ansökan om planbesked för Porten 13  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 

fastigheten Porten 13. 

 

Sammanfattning 

Fastighetsägare Heimstaden AB har efter dialog med kommunen lämnat in begäran 

om planbesked för utveckling av bostäder på fastigheten Porten 13. Ansökan inkom 

och var komplett 14 mars 2023. 

Ansökan avser planläggning som möjliggör uppförandet av ca 95 bostäder uppdelat i 

två flerbostadshus. 

Förvaltningen ser positivt på förslaget som går i linje med kommunens gällande 

översiktsplan samt riktlinjer för planbesked. Därutöver konstateras heller inga hinder 

för att planläggning kan löpa parallellt med det pågående arbetet med att ta fram en 

utvecklingsplan för Skogås och Trångsund. Förvaltningen understryker särskilt vikten 

av att projektet bidrar till Skogås utveckling genom att tillföra attraktiva boenden 

samt en mer levande och trygg miljö i anslutningen till fastigheten. Därutöver 

behöver projektets skala samt de risker och störningar som förknippas med närheten 

till järnvägen studeras vidare i planarbetet för att säkerställa en god boendemiljö. 

Förvaltningen föreslår således ett positivt planbesked. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Eeva Laine, Karl Henriksson (KD), Bo 

Källström (L), Ingalill Söderberg (DP), Nujin Alacabek (V), Anders Abel (MP), 

Daniel Dronjak (M) och Sara Heelge Vikmång (S).  

 

Love Bergström (M) yrkar bifall till gemensamma förslaget med (DP) som biläggs 

protokollet 

Ingalill Söderberg (DP) biträder det gemensamma förslaget med (M).  

 

Eeva Laine (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Eeva Laines (S) 

yrkande eller i enlighet med Love Bergströms (M) yrkande och finner att 

kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Eeva Laines (S) yrkande.  
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Reservationer 

Daniel Dronjak (M) och Ingalill Söderberg (DP) lämnar en gemensam skriftlig 

reservation som biläggs protokollet.  

 
Protokollsanteckningar 

Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) lämnar en gemensam 

protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Sökanden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 7   

    
Diarienummer KS-2023/1496.259    

 

 

 

Inriktningsbeslut Sjödalsgymnasiet   

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Inriktningsbeslut för Sjödalsgymnasiet godkänns. 

2. Huddinge samhällsfastigheter AB uppdras att starta projektering enligt 

specifikationerna i detta tjänsteutlåtande samt bilagorna gällande kvarteret  

Gymnasiet 4. 

3. Finansieringen av investering för Sjödalsgymnasiet beaktas i budget 2024. 

 

Sammanfattning 

Det strukturprogram som nämnden beslutade i augusti 2022 fastställer att Huddinges 

kommunala gymnasieverksamhet ska erbjuda ett brett programutbud med såväl 

högskoleförberedande program som yrkesprogram, och alla elever ska ha möjlighet 

att läsa ett program som passar den enskilda eleven. Det utbud som finns idag 

kommer därför bevaras, men att antalet platser på högskoleförberedande program 

med identiska inriktningar som erbjuds på mer än en av de fyra kommunala 

gymnasieskolorna (Sjödalsgymnasiet, Widerströmska gymnasiet, Huddingegymnasiet 

och Sågbäcksgymnasiet) minskas genom att ta bort programmet från en eller flera av 

skolenheterna. Minskningen av programutbudet som behöver ske för att matcha 

efterfrågan föreslås ske på Sjödalsgymnasiet i och med att det är den skolenhet som 

har störst svårighet att nå en balanserad ekonomi med befintligt programutbud och 

vars lokaler behöver ersättas från sommaren 2024. Över tid är ambitionen att öka 

antalet utbildningsplatser i kommunen till en nivå motsvarande antalet 

Huddingebokförda gymnasieelever. En sådan ökning kräver ett utgångsläge med 

attraktiva skolenheter med ekonomi i balans, vilket bland annat åstadkoms genom 

ändrat programutbud och lokalnyttjande för enskilda enheter. Den framtida ökningen 

av platser kan med fördel erbjudas i kommundelar med en lägre koncentration av 

gymnasieskolor och/eller med unika programutbud i relation till skolorna i 

koncernen. 

Idag erbjuder Sjödalgymnasiet såväl studieförberedandeprogram som 

yrkesförberedande program. I gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens arbete med 

att definiera det framtida lokalbehovet för verksamheten har olika omfattning 

gällande programinnehåll analyserats. Initialt undersöktes såväl en flytt av hela 

gymnasiets befintliga programutbud såväl som en minskning. Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden har genom strukturprogrammet för gymnasieverksamheten 

och efterföljande inriktningsbeslut konstaterat att det finns ett behov att förändra 
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Sjödalsgymnasiet organisation och drift för att möjliggöra skolans långsiktiga 

utveckling och få möjlighet att ha en budget i balans. En del av att bli en mer 

driftsäker skola är att elevplatserna fylls upp och att skolan erbjuder program som är 

attraktiva. Idag konkurrerar närliggande gymnasier om samma program, vilket gjort 

att Sjödalsgymnasiet inte fyllt sina erbjudna platser och har färre 

förstahandssökningar än önskvärt. 

Ett upplägg där endast delar av Sjödalsgymnasiets verksamhet drivs vidare ger de 

bästa förutsättningarna att möta både ekonomi i balans på enhets- och koncernnivå 

samt förväntningar på ett brett programutbud i kommunen, vilket ligger i linje med 

vad som framkommit i strukturprogrammet. Lokalprogrammet som beslutades av 

nämnden i mars 2023 bygger på att Sjödalsgymnasiet framtida verksamhet innefattar 

de tre yrkesprogrammen VVS, El och Försäljning och service. 

Förändringen i programinnehållet innebär att nuvarande elever blir påverkade i och 

med att de studieförberedande programmen inte drivs vidare inom Sjödalsgymnasiet. 

Huddinge kommuns gymnasieverksamhet kommer däremot att vidta åtgärder för att 

minimera negativa konsekvenser av en avveckling av delar av verksamheten. 
 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Martina Nyman 

(L), Bo Källström (L) och Karl Henriksson (KD).  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Bo Källström (L) deltar inte i beslutet.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) yrkande och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V), Karl Henriksson (KD) och Bo Källström (L) lämnar varsin 

protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 8   

    
Diarienummer KS-2023/1497.259    

 

 

 

Inriktningsbeslut kulturskolan  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Inriktningsbeslut för kulturskolan godkänns. 

2. Huge Bostäder AB uppdras att starta projektering enligt specifikationerna i detta 

tjänsteutlåtande samt bilagorna gällande Forellen 11. 

3. Finansieringen av en investering för kulturskolan beaktas i budget 2024. 

4. Finansieringen av utökade lokalkostnader för kulturskolan ska beaktas i 

budgetprocess inför driftsättning 2024. 

 

Sammanfattning 

Kulturskolan på Paradisbacken är en av de platser kommunens kulturskola har 

verksamhet. Ett strukturprogram har tagits fram för hela verksamheten och dess 

framtida utveckling vilken kultur- och fritidsnämnden beslutade om den 22 maj 2023 

(dnr KFN-2022/35). Strukturprogrammet anger att kulturskolan i Huddinge ska ge 

barn och unga i hela kommunen möjlighet att uppleva och utöva kultur och genom 

det utvecklas på ett personligt plan och inom ett konstnärligt ämne och uttryck. 

Ambitionen i strukturprogrammet gällande kulturskolans nuvarande och framtida 

lokaler och var lokalerna ska finnas i kommunen i bygger på kultur- och 

fritidsnämnden beslut att ha som mål öka andelen elever i kulturskolan. Målet är en 

ökning med 10,6 procent till 2030. Detta innebär viss utökning av verksamheten i 

mellersta Huddinge men framför allt att fler lokaler för kulturskolan behöver 

tillskapas i andra kommundelar. Det lokalprogram som har utarbetats tar hänsyn till 

denna utökning i mellersta Huddinge. 

Ett lokalprogram med tillhörande verksamhetsbeskrivning har tagits fram för att 

beskriva det framtida lokalbehovet för kulturskolans verksamhet på Paradisbacken 33 

som ska flytta till nya lokaler. Verksamhetsbeskrivningen redogör för den rådande 

lokalsituationen i kulturskolan på Paradisbacken samt beskriver förutsättningar och 

behov för kulturskolans verksamhet i ersättningslokaler. I arbetet med att ta fram 

verksamhetsbeskrivningen har en bedömning av nuvarande lokaler gjorts utifrån 

ändamålsenlighet, arbetsmiljö och kapacitet, samt en lokalbehovsanalys för att ta 

hänsyn till behovet att växa i och med ett ökande befolkningsunderlag. 

Lokalprogrammet bygger på slutsatserna i verksamhetsbeskrivningen och visar 

principiella areor, flöden och funktioner i ersättningslokalerna. Lokalprogrammet är 

olokaliserat, det vill säga är inte framtaget utifrån en specifik lokal. Lokalprogrammet 

omfattar vidare två olika förslag, baserade på två alternativa scenarios. Ett scenario 
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där större delen av det identifierade lokalbehovet möts. Det andra scenariot möter helt 

det identifierade lokalbehovet. 

I jämförelse mot verksamhetens lokaler på Paradisbacken behöver kulturskolans 

framtida lokal möta dessa behov: 

Ökad ändamålsenlighet sett till trygghet, akustik och ventilation. 

Fler arbetsplatser till kulturskolans personal. 

Större undervisningsrum för musik än i dag för att kunna ha gruppundervisning med 

fler elever. 

Flexiblare undervisningsrum för ett mer effektivt lokalnyttjande. 

Genom att genomföra dessa förändringar med till exempel att vissa undervisningsrum 

blir större kan kulturskolan ta in fler elever i grupperna, ha multifunktionella salar i 

anslutning till musikundervisningen för att skapa flexibilitet men också utöka 

verksamheten. Nämnden har godkänt lokalprogram med verksamhetsbeskrivning och 

driftkalkyl. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) som också yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) yrkande och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Huge Bostäder AB 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Diarienummer KS-2023/1112.170    

 

 

 

Minoritetspolitiskt program för Huddinge kommun  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

”Minoritetspolitiskt program för Huddinge kommun”, bilaga 1 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 augusti 2023, antas. 

 

Sammanfattning 

Enligt Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk 

(minoritetslagen) ska kommuner och regioner anta mål och riktlinjer för sitt 

minoritetspolitiska arbete. 

Syftet med ”Minoritetspolitiska programmet för Huddinge kommun” är att peka ut 

riktningen för kommunens minoritetspolitiska arbete. I förslaget till 

minoritetspolitiskt program redogörs för kommunens övergripande 

minoritetspolitiska mål som utgår från de grundläggande skyddsbestämmelserna i 

minoritetslagen. 

Arbetet med framtagandet av programmet har bedrivits kommunövergripande och 

letts av kommunstyrelsens förvaltning. Programmet har beretts genom samråd med 

de nationella minoriteterna och synpunkter har inhämtats från kommunens 

förvaltningar. 

Minoritetspolitiska programmet för Huddinge kommun gäller tills vidare och 

revideras vid behov. Uppföljning av arbetet med de nationella minoriteterna ska 

genomföras årligen. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förslag till ”Minoritetspolitiskt program 

för Huddinge” kommun antas. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Aza Cheragwandi (S) och Karl Henriksson 

(KD). 

 

Aza Cheragwandi (S) yrkar bifall till förslaget från Beredning för trygghet, 

prevention och demokrati innebärande att ”Minoritetspolitiskt program för Huddinge 

kommun”, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 

augusti 2023, antas. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Aza Cheragwandis 

(S) yrkande och finner att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) och Karl Henriksson (KD) lämnar varsin protokollsanteckning 

som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 10   

    
Diarienummer KS-2023/1888.905    

 

 

 

Sammanträdestider för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott (SBU), kommunstyrelsens 
arbetsutskott (AU), kommunstyrelsens klimat- och 
miljöutskott (KMU), kommunstyrelsen (KS) och 
kommunfullmäktige (KF) 2024   

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2024 fastställs i enlighet med bilaga 1 

till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 september 2023 

med följande ändringar; 

1. Budget-KF ändras till den 11 november i stället för den 4 november. 

2. Reserv-KF ändras till den 14 november i stället för den 6 november. 

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att förslag till sammanträdestider för kommunfullmäktige antas 

av kommunfullmäktige, antas sammanträdestiderna för kommunstyrelsen och dess 

utskott i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 3 september 2023, med följande ändring: 

1. Info-KS ändras till den 4 december istället för den 13 november.  

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 

kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott, 

kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott samt kommunstyrelsens klimat- och 

miljöutskott för kalenderåret 2024. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Sara Heelge Vikmång (S).  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut samt till 

ordförandeförslaget som biläggs protokollet.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Ordföranden frågar därefter kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

ordförandeförslaget och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 11   

    
Diarienummer KS-2023/1105.182    

 

 

 

Yttrande till Inriktningsärende år 2024 Kommunstyrelsen  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner yttrande över inriktningsärende. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ska yttra sig över Inriktningsärendet som presenterades på 

kommunstyrelsens sammanträde i juni 2023. I förslaget föreslås styrelsens budgetram 

uppgå till 713,7 miljoner kronor för planperioden 2024. Utmaning som följer av att 

löne- och prisuppräkning inte kompenseras tillsammans med ändrad lagstiftning och 

ökade behov belyses särskilt. 

Styrelsen behöver förhålla sig till att samhället förändras snabbt och omvärldsläget 

påverkar även Huddinges prioriteringar samtidigt som de kommande ekonomiska 

demografiutmaningarna, där färre ska försörja fler, kvarstår. Att främja och värna om 

demokratin har kommit att bli allt mer aktuellt samtidigt som höjd beredskap och 

civilt försvar behöver rustas. Parallellt med detta kvarstår utmaningar med att arbeta 

för en ekologisk hållbar utveckling och proaktivt klimatanpassa och rusta kommunen 

när extrema väderförhållanden blir vanligare. Detta kräver att Huddinge fortsatt håller 

i det omställningsarbete som tidigare påbörjats för att organisera resurser och 

förändra arbetssätt som passar utvecklingen. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Daniel Dronjak 

(M), Karl Henriksson (KD), Ingalill Söderberg (DP), Bo Källström (L) och Nujin 

Alacabek (V). 

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Daniel Dronjak (M) anmäler att Moderaterna inte deltar i beslutet. Felix Byström 

(SD) anmäler att Sverigedemokraterna inte deltar i beslutet. Karl Henriksson (KD) 

anmäler att Kristdemokraterna inte deltar i beslutet. Bo Källström (L) anmäler att 

Liberalerna inte deltar i beslutet. Ingalill Söderberg (DP) anmäler att Drevvikenpartiet 

inte deltar i beslutet.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) yrkande och finner att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Akten 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 12   

    
Diarienummer KS-2023/1677.109    

 

 

 

Idrottsstrategi för Stockholmsregionen - svar på remiss från 
Region Stockholm  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Yttrande, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 

augusti 2023, överlämnas till Region Stockholm som svar på remissen Idrottsstrategi 

för Stockholmsregionen (RS 2023–0566). 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har fått förslag till Idrottsstrategi för Stockholmsregionen på 

remiss från Region Stockholm. Strategin anger en riktning för det övergripande 

arbetet med att möjliggöra mer fysisk aktivitet och idrott i hela Stockholmsregionen. 

I beredningen av ärendet har kommunstyrelsens förvaltning inhämtat synpunkter från 

kultur- och fritidsförvaltningen och miljö- och bygglovsförvaltningen. 

Förvaltningarna är positiva till den föreslagna idrottsstrategin, som lyfter kända 

utmaningar och berör relevanta områden. Det är även positivt att strategin kopplas 

samman med den regionala utvecklingsplanen, RUFS 2050. Strategin måste även ta 

hänsyn till det pågående arbetet med framtagandet av RUFS 2060 och synpunkten att 

Region Stockholm inte får överta kommunala angelägenheter. 

Förvaltningarna anser dock att strategin behöver förtydligas på ett antal områden, 

såsom avseende hur det ojämlika deltagandet i idrott och fysisk aktivitet kan utjämnas 

och vilken roll Region Stockholm ska ha i genomförandet av strategins mål- och 

inriktningsområden. Vidare bör de regionala kärnornas roll i lokaliseringen av 

regionala målpunkter för idrott lyftas i strategin. Behovet av att planera för 

tillfredställande kollektivstrafikutbud till idrottsanläggningar och naturområden kan 

också belysas tydligare. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Eeva Laine 

(S).  

 

Eeva Laine (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Eeva Laines (S) 

yrkande och finner att så är fallet.  
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Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Region Stockholm 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 13   

    
Diarienummer KS-2023/1004.912    

 

 

 

Granskning av Huddinge kommuns årsredovisning 2022  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 15 augusti 2023, 

överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 2, som svar på skrivelse 

rörande Granskning av Huddinge kommuns årsredovisning 2022. 

 

Sammanfattning 

Professional Management AB har på uppdrag av revisorsgrupp 2 genomfört en 

granskning av årsredovisningen 2022. 

Granskningen hänvisar i stor utsträckning till rekommendationer från tidigare 

granskningar avseende mål, investeringar och uppföljningen av verksamhetsmål. 

Revisionens rekommendationer är att 

åtgärda kvarstående brister och särskilt vad gäller analysen av effekterna av 

kommunens verksamhet och hur denna utvecklas. 

tidigare lämnade konkreta rekommendationer beträffande genomförandet av 

investeringar (rapport 2022-03-08) kvarstår. 

Svaret på rekommendationen återges nedan under rubriken Kommunstyrelsens 

synpunkter. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Sara Heelge Vikmång (S). 

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) yrkande och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge kommuns revisorer, revisorsgrupp 2 
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Diarienummer KS-2023/455.912    

 

 

 

Kommunens arbete för att säkerställa 
kompetensförsörjningen– svar på skrivelse från Huddinge 
kommuns revisorers revisionsgrupp 1  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat 

den 19 juli 2023, till Huddinge kommuns revisorers revisionsgrupp 1, som svar på 

revisionsskrivelse ”Granskning av hur kommunen arbetar för att säkerställa 

kompetensförsörjningen”. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommuns revisorers revisionsgrupp 1 har till kommunstyrelsen skickat 

KPMG:s revisionsrapport ”granskning av hur kommunen arbetar för att säkerställa 

kompetensförsörjningen” för yttrande. Mot bakgrund av rapporten bedömer 

revisionsgrupp 1 att kommunstyrelsen och nämnderna inte har en tillfredsställande 

styrning och uppföljning av kompetensförsörjningsfrågorna. 

Revisionsgruppen rekommenderar kommunstyrelsen att fatta beslut om en 

övergripande kompetensförsörjningsstrategi, utforma en modell för arbetet med 

kompetensförsörjningen som omfattar även nämnderna samt att ta fram ett tydligt 

arbetsgivarvarumärke 

Revisionsgruppen rekommenderar övriga nämnder att styra och följa upp 

kompetensförsörjningen i förvaltningarna och att analysera om det finns uttalade 

bristyrken inom förvaltningen samt bedöma om det krävs särskilda åtgärder för att 

kunna behålla och rekrytera personal inom dessa yrkeskategorier. 

Dessutom lyfter revisionsgruppen vikten av att genomföra avgångssamtal. 

Inom kommunstyrelseförvaltningen pågår arbete i samtliga, av revisorerna, 

rekommenderade områden. Utifrån nämndernas yttranden ser kommunstyrelsen 

också att det pågår arbete för att säkerställa kompetensförsörjningen i respektive 

förvaltning. Kommunstyrelsens uppfattning är dock att arbetet med 

kompetensförsörjning behöver ytterligare prioriteras, samordnas och struktureras för 

att uppnå önskad effekt 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V) och Sara Heelge Vikmång (S). 

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut.  
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Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara Heelge 

Vikmångs (S) yrkande och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Huddinge kommuns revisorers revisionsgrupp 1 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 15   

    
Diarienummer KS-2023/1511.730    

 

 

 

Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder som främjar 
äldre   

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder som främjar äldre, bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 augusti 2023, 

godkänns. 

2. Förvaltningens uppdrag att göra en översyn av vård- och omsorgsnämndens och 

kultur- och fritidsnämndens ansvar för aktiviteter och åtgärder som främjar äldre, som 

gavs av kommunstyrelsen 31 maj 2023 §10, anses utfört. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning fick i samband med avrapportering på uppdraget 

”Utredning rörande hur Huddinge kan utvecklas som en äldrevänlig kommun” (KS-

2022/2319) ett nytt uppdrag att göra en översyn av vård- och omsorgsnämndens och 

kultur- och fritidsnämndens ansvar för aktiviteter och åtgärder som främjar äldre. 

Kommunstyrelsen beslutade om avrapportering i september. 

Översynsrapporten inleds med en kort presentation av målgruppen äldre i Huddinge 

följt av en redovisning av ansvarsområdena för berörda nämnder och deras respektive 

inventeringar samt avslutas med en sammanfattande diskussion. Kultur- och 

fritidsförvaltningen och socialförvaltningen har aktivt deltagit i framtagandet av 

översynsrapporten. 

Gruppen 80 år och äldre i Huddinge kommer att öka med 53 procent mellan åren 

2021–2030. Aktiviteter och åtgärder som möjliggör för Huddinges äldre att 

vidmakthålla en god hälsa och kunna delta i samhället är därför viktiga. 

Det är framför allt biståndsbedömd och förebyggande verksamhet som utgör vård- 

och omsorgsnämndens ansvar, medan aktiviteter och verksamhet riktade mot en bred 

allmänhet av äldre är kultur- och fritidsnämndens ansvar. Det finns dock vissa 

aktiviteter och verksamheter som befinner sig i en ”gråzon” mellan ansvarsområdena 

och avhandlas i rapportens avslutande kapitlet och rör seniordagarna, digital fixare, 

seniorträffarna, hälsopedagogen, trygghetsringning och frivilligsamordnaren. 

En slutsats i rapporten är att någon revidering av nämndernas reglementen inte är 

aktuell. Däremot behöver nämnderna utveckla samarbetet för att undvika 

dubbelarbete i det gemensamma uppdraget att göra kommunen mer äldrevänlig inom 

befintlig ansvarsfördelning. Med begränsade resurser krävs en effektiv organisation 

där nämnderna byter kunskaper och erfarenheter för att effektuera det kommunala 

uppdraget. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Christian Stulen (HP), Martin Nigals 

(SD), Sven Pernils (SD), Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Felix Byström 

(SD) och Daniel Dronjak (M).  

 

Love Bergström (M) yrkar i första hand på återremiss i enlighet med gemensamt 

förslag med (KD), (DP) och (L) och i andra hand avslag på förvaltningens 

beslutspunkt 2.  

 

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L), Ingalill Söderberg 

(DP) och Felix Byström (SD) biträder Love Bergströms (M) yrkande.  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar avslag på Love Bergströms (M) yrkande om 

återremiss. 

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar dels bifall till förvaltningens förslag i 

beslutspunkterna 1 och 3, dels avslag till förvaltningens beslutspunkt 2.  

 

Christian Stulen (HP) biträder Sara Heelge Vikmångs (S) yrkande.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras och finner att ärendet ska avgöras idag.  

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sara 

Heelge Vikmångs (S) yrkande om dels bifall till förvaltningens förslag i 

beslutspunkterna 1 och 3, dels avslag på beslutspunkten 2 och finner att så är fallet.  

 
Reservationer 

Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Bo Källström (L), Ingalill Söderberg 

(DP) och Felix Byström (SD) lämnar en gemensam skriftlig reservation som biläggs 

protokollet.   

 
Protokollsanteckningar 

Bo Källström (L) och Nujin Alacabek (V) lämnar varsin protokollsanteckning som 

biläggs protokollet. 

 

Christian Stulen (HP) lämnar en protokollsanteckning för Mittenstyret som biläggs 

protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

Vård- och omsorgsnämnden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 16   

    
Diarienummer UPP-2023/23.110    

 

 

 

Kategoriplan för Facility Management  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen fastställer kategoriplan för Facility Management enligt bilaga 1.   

 

Sammanfattning 

Riktlinjer för upphandling beslutades av Kommunstyrelsen 2020-06-01, § 11 

(dnr. KS 2019/1333). I riktlinjerna sägs bland annat att ett kategoristyrt arbetssätt ska 

införas i kommunen. Kategoriplaner är en viktig beståndsdel i detta arbete då dessa 

utgör en långsiktig plan för kategoriarbetet vars syfte ytterst är att uppnå de 

övergripande mål som bland annat fastställts av fullmäktige. Det är därför av vikt att 

de kategoriplaner som nu arbetas fram delges och fastställs av Kommunstyrelsen så 

att Kommunstyrelsen kan säkerställa att kategoriplanerna är optimalt utformade för 

detta syfte. 

Kommunens inköp av varor och tjänster har delats in i kategorier baserat på 

leverantörsmarknad och inköpsmönster. Med detta som utgångspunkt detta har sedan 

en plan för arbetet i kategorin tagits fram.  

Kategorin omfattar kommunens samlade behov av varor och tjänster inom kategorin 

Facility Management. Samtliga förvaltningar är därför intressenter.  

Inköpsområdet Facility Management har analyserats, vilket har resulterat i denna 

kategoriplan som sträcker sig över fyra år, med start oktober 2023.   

Syftet är att kategoriplanen är att ta fram strategier för anskaffning av kommunens 

varor och tjänster inom kategorin för att löpande realisera effektiviseringspotentialer 

samt skapa förutsättningar för att uppnå kommunens övergripande mål. 

Ett antal aktiviteter har identifierats och ska genomföras för att uppnå målsättningarna 

i kategorin.  

Kategoriplanen består av följande delar. 

Bilaga 1 – Kategoriplan och strategi, vilket är det dokument som kommunstyrelsen 

fattar beslut om. Bilagan omfattar effektmål, kategoridefinition, avgränsningar och 

strategi. 

Bilaga 2 – Indelning och metod, som är en beskrivning över kategoristyrningsarbetet 

och metoden för denna i Huddinge kommun. 

Bilaga 3 – Nulägesanalys, beskriver nuläget inom kategorin. 

Bilaga 4 – Aktivitetslista, beskriver de aktiviteter som planeras utföras under 

nästkommande fyraårsperiod. 

Bilaga 5 – hela ärendet. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) som också yrkar bifall till 

arbetsutskottets förslag till beslut.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet Sara Heelge Vikmångs 

(S) yrkande och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 17   

    
Diarienummer KS-2022/2001.104    

 

 

 

Minigolf i Skogås - svar på Huddingeförslag  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 9 

augusti 2023, anses förslaget besvarat. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun mottog den 2 maj 2022 ett Huddingeförslag där kommunen 

uppmanades anlägga en minigolfbana på en yta i Skogås centrum där det tidigare låg 

en förskola. 

Kommunen ser positivt på förslag som bidrar till social aktivitet för olika åldrar och 

som gör ett område trivsammare. Det är dock inte möjligt att anlägga en minigolfbana 

på den yta som föreslås. Huge Bostäder AB som äger marken har fått 

Huddingeförslaget på remiss och svarar att det pågår en process för att planera för 

bostäder där. 

Däremot är kommunens ambition att rusta upp Skogåstorget för att det ska bli en 

trivsammare och tryggare mötesplats i centrum för alla åldrar. Kommunen kommer 

vid upprustningen att ta tillvara Skogåsbornas önskemål om fler sittplatser, grönska 

och blomsterplanteringar, mötesplats, plats för torghandel, uteservering, någonting 

för alla åldrar samt belysning för att öka känslan av trygghet och trivsel. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 

Huddingeförslaget ska anses besvarat. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Felix Byström (SD), Ingalill Söderberg (DP), Sara Heelge 

Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Martin Nigals (SD).  

 

Felix Byström (SD) yrkar bifall till eget tilläggsyrkande som biläggs protokollet.  

Martin Nigals (SD) biträder Felix Byströms (SD) yrkande.  

 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar dels bifall till förvaltningens förslag till beslut, dels 

avslag på Felix Byströms (SD) yrkande.  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen avslår eller bifaller Felix Byströms 

(SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår Felix Byströms (SD) yrkande.  

 
Reservationer 

Felix Byström (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 

Protokollsanteckningar 

Nujin Alacabek (V) och Ingalill Söderberg (DP) lämnar varsin protokollsanteckning 

som biläggs protokollet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Huge Bostäder AB 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 18   

    
Diarienummer KS-2023/264.901    

 

 

 

Valärenden  

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen entledigar följande personer från följande organ: 

 

Ingalill Söderberg (DP) Från uppdraget som ledamot i Klimat- 

och miljöutskott från den 1 oktober 2023 

Ingalill Söderberg (DP) Från uppdraget som ersättare i 

Samhällsbyggnadsutskottet från den 1 

oktober 2023 

Camilla Kjellström (M) Från uppdraget som ledamot tillika vice 

ordförande i Funktionshinderrådet 

 

2. Kommunstyrelsen utser följande personer till följande organ: 

  

 

  

  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 

förvaltningens Val-PM daterat 2022-09-01.  

 
Beslutet ska skickas till 

Heroma 

W3D3 

Troman 

Samtliga nämndsekreterare 

 
 

Cecilia Nordin (DP) Ledamot i Klimat- och miljöutskott från 

den 1 oktober 2023 

Cecilia Nordin (DP) Ersättare i Samhällsbyggnadsutskottet 

från den 1 oktober 2023 

Örjan André (C) Ledamot i Funktionshinderrådet 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 19   

    
Diarienummer KS-2023/1830.111    

 

 

 

Anmälan av delegationsbeslut  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-5 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 31 augusti 2023 

godkänns. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 

tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 

redovisas till kommunstyrelsen. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 20   

    
Diarienummer KS-2023/1577.902    

 

 

 

Meddelanden till Kommunstyrelsen 20 september 2023  

 
Kommunstyrelsens beslut 

Meddelanden till kommunstyrelsen daterat 2023-06-14 noteras till protokollet. 

 

Sammanfattning 

Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 

samband med att kallelsen inför sammanträdet publicerades. 

 
Propositioner 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om meddelanden till kommunstyrelsen daterat 

2023-06-14 noteras till protokollet och finner att så är fallet. 
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Kommunstyrelsen 20 september 2023 § 21   

    
Diarienummer KS-2023/432.919    

 

 

 

Övriga frågor   

 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsens sammanträde den 25 oktober flyttas till fredagen den 27 

oktober, klockan 09.00, med justering av protokollet tisdag den 31 oktober.  

2. Ordföranden tackar å kommunstyrelsens vägnar Anders Abel (MP) och Ingalill 

Söderberg (DP) för det arbete som båda har bidragit med i kommunstyrelsen då detta 

är deras sista sammanträde i kommunstyrelsen.  

 

Sammanfattning 

Till punkten övriga frågor har det anmälts två frågor: 

 

• Sara Heelge Vikmång (S) anmäler fråga om att flytta kommunstyrelsens 

sammanträde den 25 oktober till den 27 oktober.  

 

För att underlätta för partierna i arbetet inför budgeten 2024 förslås att 

kommunstyrelsens sammanträde den 25 oktober flyttas till fredagen den 27 oktober 

klockan 09.00. Justeringsdag för sammanträdet den 27 oktober är satt till tisdagen den 

31 oktober.  

 

• Avtackning 

 

Ordföranden tackar å kommunstyrelsens vägnar Anders Abel (MP) och Ingalill 

Söderberg (DP) för det arbete som båda har bidragit med i kommunstyrelsen då 

detta är deras sista sammanträde i kommunstyrelsen.  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin 

Alacabek (V).  

 
Propositioner 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens 

sammanträde den 25 oktober flyttas till fredagen den 27 oktober, klockan 09.00, med 

justering av protokollet tisdag den 31 oktober och finner att så är fallet.  

 
 

 



Yrkande 
Kommunstyrelsen 
2023-09-20 

 

 

 

 

Yrkande ärende 6: Ansökan om planbesked för Porten 13 i Skogås 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen lämnar ett negativt planbesked avseende planläggning för 
fastigheten Porten 13. 
 
 
Bakgrund 
 
Skogås är en kommundel med stor potential, särskilt i dess stationsnära läge. Vi vill se att kommunen 
arbetar för att Skogås får ett lyft och utvecklas med både attraktiva bostäder och ett tryggt, lockande 
centrum. Förvaltningen lyfter i sitt utlåtande fram behovet av stora bostäder som kan bidra till blandad 
bebyggelse och variation i upplåtelseform i området, det vill säga västra Skogås, men landar trots det i att 
ge ett positivt planbesked till små hyresrätter. Styrets linje att prioritera tät hyresrättsbebyggelse i 
miljonprogramsanda kommer endast resultera i ett förstärkt utanförskap och minskad trygghet för alla 
närboende.  
 
Vi vill i stället se att kommunen blir proaktiv i arbetet med att tillföra småhus samt större bostads- och 
äganderätter i områden så som Västra Skogås som domineras av hyresrätter för att minska den så kallade 
lyckoparadoxen och bidra till trygga och attraktiva områden. Porten 13 utgör en utmärkt plats för ett 
tillskott av större bostadsrätter, gärna med möjlighet till verksamhetslokaler i bottenplan, som på ett bra 
sätt kan bidra till områdets övergripande utveckling.  
 
 
 
 
Daniel Dronjak (M) Ingalill Söderberg (DP) 
Oppositionsråd Oppositionsråd 
 

 
 

 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-09 -20                                                                 

                                                                                                                      
                                                                                                   

 
Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 6: Ansökan om planbesked för Porten 13 
 

 
Vi välkomnar att ny bebyggelse planeras på Porten 13. För att bidra till en mer blandad och 
balanserad bebyggelse i västra Skogås är det viktigt att den planerade bebyggelsen utformas som 
bostadsrätter eller äganderätter och innehåller en relativt hög andel större lägenheter.  

 
Huddinge den 20 september 2023 
 
 
 
Bo Källström (L)   Karl Henriksson (KD) 



 

 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen  

2023-09-20 

                                                                                                              

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 6 – Ansökan om planbesked för Porten 13   

 

Vänsterpartiet välkomnar ett positivt planbesked för fastigheten Porten 13 i 

Skogås. Då området kännetecknas av en hög andel bostadsrätter 

välkomnar vi att fler hyresrätter nu ska tillkomma. Vi vill sedvanligt 

understryka vikten av att bostäder är en social rättighet som bekräftas av 

Sveriges grundlag. De bostäder som byggs behöver kunna efterfrågas av 

vanligt folk, därför är det av yttersta vikt att lägenheterna får en rimlig hyra. 

Ett sätt att pressa hyror är att använda sig av Kombohus-modellen, något 

som Vänsterpartiet motionerat om.  

 

Vidare ställer vi oss frågande till att kommunstyrelseförvaltningen i 

tjänsteutlåtandet poängterar vikten av större lägenheter, medan de 

planerade lägenheterna i ärendet ser ut att bli förhållandevis små, vilket 

går att tyda om man tittar på antalet lägenheter fördelat på 

bruttototalarean. Bostadsförsörjningsansvaret ställer krav på kommunen 

att få fram lägenheter av varierande storlekar, inte minst för att minska 

trångboddheten som präglar vår kommun.  

 

 

Nujin Alacabek  

 

 



Reservation 
Kommunstyrelsen 
2023-09-20 

 

 

 

 

Reservation Ärende 6: Ansökan om planbesked för Porten 13 i Skogås 
 
 
Vi reserverar oss till förmån för eget förslag, det vill säga att meddela negativt planbesked.  
Skogås är en kommundel med stor potential, särskilt i dess stationsnära läge. Vi vill se att kommunen 
arbetar för att Skogås får ett lyft och utvecklas med både attraktiva bostäder och ett tryggt, lockande 
centrum. Förvaltningen lyfter i sitt utlåtande fram behovet av stora bostäder som kan bidra till blandad 
bebyggelse och variation i upplåtelseform i området, det vill säga Västra Skogås, men landar trots det i att 
ge ett positivt planbesked till små hyresrätter. Styrets linje att prioritera tät hyresrättsbebyggelse i 
miljonprogramsanda kommer endast resultera i ett förstärkt utanförskap och minskad trygghet för alla 
närboende.  
 
Vi vill i stället se att kommunen blir proaktiv i arbetet med att tillföra småhus samt större bostads- och 
äganderätter i områden så som Västra Skogås som domineras av hyresrätter för att minska den så kallade 
lyckoparadoxen och bidra till trygga och attraktiva områden. Porten 13 utgör en utmärkt plats för ett 
tillskott av större bostadsrätter, gärna med möjlighet till verksamhetslokaler i bottenplan, som på ett bra 
sätt kan bidra till områdets övergripande utveckling.  
 
 
Daniel Dronjak (M) Ingalill Söderberg (DP) 
Oppositionsråd Oppositionsråd 
 

 
 

 



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-09-20 
 

 
 
 
 
Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 7: Inriktningsbeslut Sjödalsgymnasiet 
 

 
Kristdemokraterna ser det som helt nödvändigt att genomföra effektiviseringar och en kraftig 
reduktion av den administrativa överbyggnaden som en följd av Sjödalsgymnasiets flytt till 
Huddingegymnasiet. Det är inte heller meningsfullt att marknadsföra de gymnasieutbildningar som 
genomförs under namnet Sjödalsgymnasiet. Dessa åtgärder behöver inledas skyndsamt och fullt ut 
vara genomförda till nästa läsårs skolstart. 

 
Huddinge den 20 september 2023 
 
 
 
Karl Henriksson 



 
 

 

 

Kommunstyrelsen 20 september 2023 

 

Protokollsanteckning ärende 7 

Inriktningsbeslut Sjödalsgymnasiet 

 

Liberalerna valde att inte delta i det beslut om lokalprogram som nu föranlett inriktningsbeslutet. 
Detta bland annat då Sjödalsgymnasiet i och med beslutet, och efter många år av betydande 
underskott, sannolikt fortsatt kommer att gå med stora underskott – underskott som fortsatt måste 
finansieras av övriga kommunala gymnasieskolor i ett för dem alltmer ekonomiskt kärvt läge.  
 
Då lokalprogrammet nu är ett faktum, ställer sig Liberalerna visserligen positiva till ett Campus 
Kvarnbergskvarn och en flytt av de få program som återstår av Sjödalsgymnasiet till i huvudsak 
lokaler vid kvarteret Gymnasiet 4. Dock vill Liberalerna betona nödvändigheten i att fortsatt se över 
kostnader. Vi ser det som direkt nödvändigt att kapa all onödig administrativ överbyggnad och 
ställer oss tveksamma till att marknadsföra skolans tre program under namnet Sjödalsgymnasiet.   
 
 
Av ovanstående skäl väljer Liberalerna att inte delta i beslutet. 
 
 

För Liberalerna  

 

Bo Källström 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 7 – Inriktningsbeslut Sjödalsgymnasiet 

I samband med att ett nytt kommunhus ska uppföras på fastigheten som 

idag inrymmer Sjödalsgymnasiet kommer skolan behöva flyttas. 

Kommunen föreslår också att verkstaden på programmet VVS blir kvar i 

lokalerna på Forellen 11. Enligt utredningsarbetet föreslås ingen 

utbyggnad av lokalerna, utan det ska rymmas inom den befintliga 

byggnaden, men med en ombyggnation av vissa lokaler för att anpassas 

efter yrkesprogrammens behov. Idag går 600 elever på 

Huddingegymnasiet, efter Sjödalsgymnasiets inflytt blir det uppåt 850 

elever. Beläggningsgraden av skolans lokaler är enligt utredningen i 

dagsläget i genomsnitt 37%. Det bedöms därför finnas utrymme för att 

utöka antalet lektioner där.   

 

Vänsterpartiet ser positivt på ett effektivt lokalutnyttjande. Lokaler ska 

självklart inte stå tomma under den största delen av dagen. Vi är däremot 

bekymrade över ljudnivån och understryker utredningens poäng om att 

ljudnivån behöver vara en prioritet i ärendets fortsatta handläggning, för att 

minimera buller från verkstäder och ge en lugn lärandemiljö för de övriga 

programmen. En ökning med 40 % av antal elever som ska rymmas inom 

befintlig byggnad kan skapa besvär för elevernas studiero men även för 

lärarnas arbetsmiljö. Vänsterpartiet ser gärna därför att kommunen har en 

dialog med lärarfacket och elevrådsrepresentanter, om sådana finns. 

Utöver klassrumsbeläggning menar vi att även trängsel vid matsal, skåp, 

korridorer, idrottsanläggning, rastmiljöer och liknande behöver utredas och 

att de elever som har lektioner kvar i sina tidigare lokaler får en bra lösning 

avseende vart de ska äta lunch då de förväntas vara i olika lokaler. 

 

Nujin Alacabek    



Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-09-20 
 

 
 
 
 
Protokollsanteckning 
 
 
 

Ärende 9: Minoritetspolitiskt program för Huddinge kommun 
 

 
Trots att problemen med antisemitism och antiziganism inte är nya företeelser i vårt samhälle saknar 
mål 4 om att motverka diskriminering och utsatthet tyvärr varje form av konkretion. Istället talas om 
att nu genomföra nulägesbeskrivningar och analyser för att därefter utforma lämpliga insatser. I ett 
läge när vi vet att nationella minoriteter redan idag hotas av våldsbejakande extremister och rasism 
förekommer mot dem från elever i våra skolor hade vi förväntat oss större tydlighet i detta program. 
Kristdemokraterna kommer att återkomma med konkreta förslag i kommunfullmäktige. 

 
Huddinge den 20 september 2023 
 
 
 
Karl Henriksson 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 9 – Minoritetspolitiskt program  

 

Enligt minoritetslagen som kom till 2009 måste kommuner anta mål och 

riktlinjer för sitt minoritetspolitiska arbete. Huddinge kommun har därför nu 

arbetat fram ett minoritetspolitiskt program som ska värna de fem 

nationella minoriteternas (judar, romer, samer, sverigefinnar och 

tornedalingar) rättigheter. I grundlagen beskrivs bestämmelserna om 

kommunens ansvar vad avser minoriteternas rättigheter: 1. Rätten till 

information 2. Skydd av kultur och språk 3. Rätten till delaktighet och 

inflytande 4. Att motverka diskriminering och utsatthet.  

 

Då Huddinge också är ett finskt förvaltningsområde blir det extra 

angeläget att arbeta med de finskspråkigas rättigheter, som är mycket 

omfattande. T.ex. behöver kommunen tillhandahålla service på finska och 

bemöta finskspråkiga på finska, vilket kräver personal med den 

kompetensen. 

 

Vänsterpartiet välkomnar ett minoritetspolitiskt program som värnar 

Huddinges mångfald och minoriteterna. Vad gäller de språkliga 

rättigheterna anser vi att det finns lågt hängande frukt att plocka i form av 

tillgängliggörande av modersmålsundervisning, ett område där Huddinge 

tidigare pekats ut som en av landets sämsta kommuner. Det är ett konkret 

politiskt arbete som kommunen kan jobba med för att stärka 



minoriteternas rättigheter, då språket är en betydande del av identiteten. 

Vänsterpartiet är glada över att i överenskommelse med Mittenkoalitionen 

ha jobbat fram en reform för öka tillgängligheten till 

modersmålsundervisning för de barn som är i behov av det. 

 

Kommunen behöver också öka sin kunskap om de andra nationella 

minoriteterna, utöver den finska, som också finns i Huddinge samt stärka 

dialogen med dessa. 

 

Medan det är bra att kommunen nu får ett minoritetspolitiskt program som 

värnar de nationella minoriteterna vill vi också se att kommunens arbete 

mot diskriminering och rasism sker på bred front. Det är inte minst 

angeläget när vi ser högerextrema krafter växa och de rasistiska 

hatbrotten öka.  

  

 

Nujin Alacabek    
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Ordförandeförslag, ärende 10, Sammanträdestider för 

kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott (SBU), kommunstyrelsens 

arbetsutskott (AU), kommunstyrelsens klimat- och miljöutskott (KMU), 

kommunstyrelsen (KS) och kommunfullmäktige (KF) 2024 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2024 fastställs i enlighet med bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 september 2023, med 

följande ändringar; 

1. Budget-KF ändras till 11 november i stället för 4 november. 

2. Reserv-KF ändras till 14 november i stället för 6 november. 

Kommunstyrelsens beslut  

Under förutsättning att förslag till sammanträdestider för kommunfullmäktige antas av 

kommunfullmäktige, antas sammanträdestiderna för kommunstyrelsen och dess utskott i 

enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 3 

september 2023, med följande ändring: 

1. Info-KS ändras till 4 december i stället för 13 november.  

 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 



 

 
 

Huddinge kommun 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 11 – Yttrande till inriktningsärende år 2024 

Kommunstyrelsen  

 

Vänsterpartiet hade ett annat mål- och budgetförslag för 2023 än den nu 

gällande, med en annan inriktning och andra prioriteringar. Inte minst vill vi 

se en resursförstärkning av vår välfärd genom att ha en skattesats som 

motsvarar behoven, och ge uppräkningar för ökade kostnader för löner 

och priser. Den inriktning som nu anges i ärendet slår in på samma 

ekonomiska politik som den föregående budgeten för 2022, med en 

bibehållen skattesänkning, vilket försvårar finansieringen av vår 

gemensamma välfärd.  

 

De senaste PKV-siffrorna (SKR:s prisindex för kommunal verksamhet) 

pekar på en nettokostnadsökning på 3,9 procent för välfärden för 2024. All 

indexering som inte räknar upp enligt den kostnadsökningen innebär 

nedskärningar i välfärdsverksamheterna, vilket facken 

Akademikerförbundet SSR, Kommunal, Saco och Sveriges lärare påtalat 

för Huddinge kommun vid upprepade tillfällen.  

 

Våra andra prioriteringar till trots finns det ändå en del goda delar i 

budgeten, inte minst de reformer som Vänsterpartiet har i 

överenskommelse med Mittenkoalitionen. I inriktningsärendet ser vi 

positivt på att Huge bostäder ges direktiv att bygga Kombohus, och att 

utdelningen från bolaget successivt trappas av, vilket är en av våra 



reformförslag tillsammans med Mittenkoalitionen. Stoppade utdelningar 

frigör mer pengar för underhåll av det mycket eftersatta 

lägenhetsbeståndet i många miljonprogramsområden, men ser också till 

att hyresgäster inte beskattas dubbelt på grund av sin boendeform i 

relation till andra boendeformer. 

 

 

Nujin Alacabek    
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 12 – Idrottsstrategi för Stockholmsregionen – svar 

på remiss från Region Stockholm   

     

Region Stockholm remitterar ut ett förslag på Idrottsstrategi för 

Stockholmsregionen. Programmets syfte är att främja idrottande och fysisk 

aktivitet i regionen. Strategin har fyra inriktningsområden: 1. Bruka miljöer 

för fysisk aktivitet och idrott som en resurs i samhällsplaneringen. 2. Öka 

möjligheter till och deltagandet i fysisk aktivitet och idrott. 3. Säkra goda 

förutsättningar för elitidrott samt evenemangs- och besöksnäring. 4. Säkra 

goda förutsättningar för elitidrott samt evenemangs- och besöksnäring. 

Huddinges förvaltningar är positiva i remissvaren men önskar precision 

gällande hur det ojämlika idrottandet kan utjämnas och vilken roll regionen 

ska ha i genomförandet av strategin. Kollektivtrafikens betydelse för 

idrottandet belyses också.  

 

Vänsterpartiet vill understryka remissvarets poäng om ojämlikt deltagande. 

Riksidrottsförbundet har pekat på de extrema ojämlikheter som råder vad 

avser barns idrottande, där segregationen lyser rakt igenom. De senaste 

siffrorna visar att enbart 16 % av barnen i Flemingsberg idrottar, vilket kan 

jämföras med 58 % i Fullersta. Även flickors idrottande behöver främjas. 

Ett effektivt sätt att komma åt den här ojämlikheten är att stödja 

idrottsföreningar som tar emot barn som annars inte har råd att betala de 

höga avgifterna, vilket ska göras i Huddinge efter en överenskommelse 



mellan Vänsterpartiet och Mittenstyret.  

 

Vidare vill vi upprepa remissvarets poäng om kollektivtrafikens betydelse 

för idrottandet. Det är viktigt att genom kloka dragningar av bussar 

tillgängliggöra idrottsplatserna. Kommunens idrottsplatser är svåra att ta 

sig till utan bil, då de ligger avsides. Regionen har här rådighet. Fler 

bussar behövs och de behöver dras på ett smartare sätt. T.ex. försvann 

direktlinjen från Visättra till Källbrinks IP, nu krävs ett byte i Huddinge 

centrum, vilket gör det svårare för framförallt yngre barn att ta sig dit, 

dessutom går bussen sällan på kvällstid. Vi menar att kollektivtrafikens 

planering måste ses i ljuset av det ojämlika idrottandet: låginkomsttagare 

idrottar mer sällan och använder också kollektivtrafiken i högre 

utsträckning. Många föreningar har idag problem med tillgång till lokaler. 

Lokalerna är få och konkurrensen stor. Vi ser därför gärna ännu större 

ansträngningar för att komma åt det.  

  

 

Nujin Alacabek    
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 14 – Kommunens arbete för att säkerställa 

kompetensförsörjningen- Svar på skrivelse från Huddinge 

kommuns revisorers revisionsgrupp 1  

     

Revisionsgrupp 1 har beställt en extern granskning av kommunens 

kompetensförsörjningstrategi. Den samlade bedömningen från rapporten 

är att kommunen inte har tillfredsställande styrning och uppföljning för 

kompetensförsörjningen. Rekommendation ges att fatta beslut om en 

övergripande kompetensförsörjningsstrategi, och att ta fram en modell 

som även innefattar nämndernas ansvar att följa upp 

kompetensförsörjningen hos de tillhörande förvaltningarna. 

Revisionsgruppen rekommenderar också att kommunen tar fram ett 

arbetsgivarvarumärke som används i kommunens kommunikation. 

Förvaltningen svarar att kommunen redan arbetar med 

kompetensförsörjningen, både centralt och för alla nämnder (utom kultur- 

och fritidsnämnden). Det är samtidigt viktigt att de nämnder som har 

komptensförsörjningsplaner använder dom så de inte blir något som 

samlar på sig damm i hyllorna. 

 

Den stora elefanten i rummet när man pratar kompetensförsörjning är 

arbetsmiljön i våra verksamheter, vilket till viss del berörs av 

granskningsrapporten men inte nämns i tjänsteutlåtandets svar. Ska man 

locka till sig personal i en sådan konkurrensutsatt region behöver 



arbetsvillkoren matcha grannkommunernas. Huddinge har ett stort arbete 

att göra här med höga sjuktal och låg personaltäthet. Även hög andel 

deltidsarbetande inom t.ex. äldreomsorgen. Den uteblivna 

kompensationen för löne- och prisutvecklingen som verkar bli fallet för den 

kommande budgeten riskerar i praktiken omvandlas till nedskärningar i 

kommunens verksamheter, vilket sätter ytterligare press på redan mycket 

ansträngda arbetsförhållanden för lärare, socialsekreterare, vårdbiträden 

m.m. Det är mycket allvarligt. Att utveckla ett arbetsgivarvarumärke kan i 

sammanhanget mestadels tolkas som en kosmetisk förändring, när det 

som behövs snarare är god personalpolitik.  

 

Om vi genom en god arbetsmiljö vill locka till oss personal och möta 

kompetensförsörjningsbehovet behöver verksamheterna få de resurser 

som krävs, den höga sjukfrånvaron behöver utredas och rätt till heltid 

införas. De två senare är reformer som Vänsterpartiet har i 

överenskommelse med Mittenstyret, vilket vi gärna ser implementeras 

skyndsamt.  

 

 

Nujin Alacabek    
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Återremiss ärende 15: Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder 
som främjar äldre 
 
Förslag till beslut 
 
Ärendet återremitteras för att inhämta synpunkter från Huddinge pensionärsråd. 
 
Bakgrund 
 
I samband med avrapportering på uppdraget ”Utredning rörande hur Huddinge kan utvecklas som en 
äldrevänlig kommun” (KS-2022/2319) fick kommunstyrelsen ett nytt uppdrag om att göra en översyn av 
vård- och omsorgsnämndens och kultur- och fritidsnämndens ansvar för aktiviteter och åtgärder som 
främjar äldre. 
 
Ett första och självklart steg för att kommunen ska kunna utvecklas som äldrevänlig är att inkludera de 
äldre i beslutsfattande som direkt påverkar dem. Vi har genom dialog med PRO och SPF i Huddinge fått 
veta att Huddinges pensionärsråd inte fått tillfälle att tycka till om dokumentet som nu presenterats. Vi 
anser därför att ärendet bör återremitteras till Huddinges pensionärsråd.  
 
 
 
Daniel Dronjak (M) Ingalill Söderberg (DP) 
Oppositionsråd Oppositionsråd 
 
 
Bo Källström (L) Karl Henriksson (KD) 
Oppositionsråd Oppositionsråd 
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Protokollsanteckning ärende 15 

Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder som främjar äldre 

Huddinge Kommun har som ambition att bli en äldrevänlig kommun. I stället för att ansluta sig till 

världshälsoorganisationens ramverk har vänsterstyret beslutat sig för en hemmasnickrad variant för 

att säkerställa att Huddinge ur alla aspekter är en bra kommun även för seniorer. 

 

Då blir man lite förvånad när förvaltningsorganisationen föreslår att ansvaret för det uppskattade 

evenemanget Seniordagarna ska tas över av Kultur- och fritidsförvaltningen. Det är bra märkligt att 

förslaget presenteras utan att vare sig pensionärsorganisationerna eller för den delen kommunens 

pensionärsråd får tillfälle att vare sig ta del av förslaget eller för den delen yttra sig över det. 

 

Hanteringen lämnar en del övrigt att önska. Därför yrkade liberalerna tillsammans med 

Moderaterna, Kristdemokraterna och Drevvikenpartiet att ärendet skulle återremitteras. 

 

Vi beklagar att vänsterstyret trots våra invändningar väljer att gå vidare med förslaget utan 

behandling och förankring med pensionärsorganisationerna eller pensionärsrådet. 

 
 
 

För Liberalerna  

 

Bo Källström 

 



 

 

 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2023-09-20 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 15: Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder 

som främjar äldre 

Huddinge ska vara en äldrevänlig kommun. Äldreperspektivet måste stärkas och vara en 

självklar del av kommunens sociala hållbarhet. Det krävs ett långsiktigt, systematiskt och 

strukturerat arbete inom många områden för att göra Huddinge till en äldrevänlig kommun.  

Mittenstyret har därför valt att gå vidare med den nu avslutade utredningens förslag om att 

lyfta in äldrevänlighet i den ordinarie politiska styrningen, och mer specifikt, som en given del 

av kommunens mål för social hållbarhet. Genom att inkludera äldrevänligheten i den ordinarie 

styrningen möjliggörs också en årlig nulägesbild, uppföljning och konkretisering av kommunens 

väg mot mer äldrevänlighet. Mittenstyret kommer därför återkomma till hur vi vill göra 

Huddinge äldrevänligt i vårt kommande förslag till mål och budget för kommande år.  

Innevarande ärende avser godkännandet av en återrapportering från kommunstyrelsens 

förvaltning avseende det uppdrag (översyn) som kommunstyrelsen gav i maj 2023, i samband 

med kommunstyrelsens mottagande av den ovan nämnda utredningen. Översynen avser 

främst kommunens interna organisation och ansvar för olika aktiviteter som främjar äldre och 

innebär inte något nytt eller skarpt förlag till beslut, utan kan snararare ses som en form av 

inventering inför kommande (mål- och budget-) beslut om hur Huddinge ska bli mer 

äldrevänligt. Mittenstyret valde att yrka avslag till förslaget från förvaltningen att seniordagarna 

från och med år 2024 förs över från vård- och omsorgsnämnden till kultur- och fritidsnämnden 

och att detta ska beaktas i kommunens budgetarbete för 2024. Vi menar att översynen är 

värdefull för att tydliggöra vad kommunen anordnar för aktiviteter idag för målgruppen äldre 

och hur samarbetet och ansvarsfördelningen mellan nämnder kan förbättras och förtydligas. 

Mittenstyret kommer att överväga förslagen i översynen i det fortsatta budgetarbetet. 

Pensionärsorganisationerna bidrog på ett förtjänstfullt sätt och var aktiva och delaktiga i 

utredningen som kommunstyrelsen och kommunfullmäktige tidigare har mottagit om hur 



 

 

Huddinge kan bli en mer äldrevänlig kommun. Mittenstyret vill tillsammans med 

pensionärsorganisationerna och övriga partier utveckla Huddinges Pensionärsråd så att frågor 

inom kommunen som berör äldre på ett tidigt skede kan belysas och diskuteras inom rådet.  

För Mittenstyret,   

  

Sara Heelge Vikmång (S)   Tomas Selin (C) 

 

Anders Lönroth (MP)   Christian Stulen (HP) 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 15 – Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder 

som främjar äldre  

Vänsterpartiet anser att det är viktigt att inkludera de äldre i olika 

beslutsförfaranden och samhällsbyggnadsprocessen (eller helt enkelt: 

viktiga beslut). Ärendet ska i det är skedet behandla att kommunstyrelsen 

har tagit del av en rapport om översyn och inte om åtgärderna i sig utan 

om en översyn om ansvarsfördelning.  

 

Därför valde Vänsterpartiet att stödja ordförandeförslaget om att avslå 

punkt 2 i tjänsteutlåtandet, som handlar om just ansvarsfördelning mellan 

nämnderna.  

 

Frågan om seniordagarna bör med fördel hanteras som en återkommande 

punkt för pensionärsrådet med exempelvis en gemensam workshop om 

hur det ska genomföras.  

 

 

Nujin Alacabek  
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Reservation ärende 15: Översyn av ansvar för aktiviteter och åtgärder 
som främjar äldre 
 
Vi reserverar oss till förmån för eget förslag om att återremittera ärendet för att inhämta synpunkter från 
Huddinges pensionärsråd. Ett första steg i uppdraget om att kommunen ska utvecklas som äldrevänlig är 
att inkludera äldre i beslutsfattande som direkt påverkar dem. Vi har genom dialog med PRO och SPF i 
Huddinge fått veta att Huddinges pensionärsråd inte fått tillfälle att tycka till om dokumentet som 
beslutades i kommunstyrelsen. Att begränsa äldres delaktighet framstår inte som särskilt äldrevänligt.  
 
 
 
Daniel Dronjak (M) Ingalill Söderberg (DP) 
Oppositionsråd Oppositionsråd 
 
Bo Källström (L) Karl Henriksson (KD)  
Oppositionsråd Oppositionsråd 
 
Felix Byström (SD) 
Oppositionsråd 
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Ärende 17. Minigolf i Skogås – svar på Huddingeförslag 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda lämpliga platser att anlägga en minigolfbana 
på i Östra Huddinge 

Bakgrund 
Huddinge kommun mottog den 2 maj 2022 ett Huddingeförslag där kommunen uppmanades anlägga 
en minigolfbana på en yta i Skogås centrum där det tidigare låg en förskola. 

Det är dock inte möjligt att anlägga en minigolfbana på den yta som föreslås. Huge Bostäder AB som 
äger marken har fått Huddingeförslaget på remiss och svarar att det pågår en process för att planera 
för bostäder där. 

Sverigedemokraterna är kritiska till att ärendet anses vara besvarat när det som föreslås är ett tydligt 
avslag på förslaget. Att be om en minigolfbana och få som svar att ett torg ska rustas upp med fler 
sittplatser är som att be om en cykelväg och få en infartsparkering. 

Vi ser dock positivt på förslaget då det finns en brist på aktiviteter i Huddinge och särskilt i den östra 
delen. Det behövs ett komplement som inte bara innebär uteserveringar, parkyta och 
blomsterparkeringar. Huddinge kan inte vara kommunen som man bara bor i, att vara tvungen att 
åka bil eller pendeltåg till andra kommuner för att hitta på något med familjen. 

Även om det inte är möjligt på just den föreslagna platsen bör det finnas andra områden som lämpar 
sig för minigolf. Därför bör kommunstyrelsens förvaltning ges i uppdrag att utreda vilka lediga ytor 
det finns i Östra Huddinge som skulle lämpa sig för minigolf. 

 

Felix Byström 
Sverigedemokraterna 
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Protokollsanteckning ärende 17, 

Minigolf i Skogås – svar på Huddingeförslag 

Förslagsställaren kommer med ett intressant förslag på aktivitet på en idag tom yta. 

Minigolf är något som ofta kommer upp i förslag på nya aktiviteter i våra olika 

bostadsområden. För många år sedan fanns en minigolfbana på Tjäderstigen i 

Trångsund och till helt nyligen fanns en i Lissma.  

Sedan förslaget lämnades in har Huge Bostäder AB på den föreslagna tomten, där den 

tidigare familjecentralen låg, anlagt en Gagaboll-plan i väntan på att fastigheten ska 

bebyggas. Den har tyvärr inte blivit någon succé. 

Förvaltningen svarar att det inte är möjligt att anlägga en minigolfbana på platsen men 

öppnar inte upp för en utredning på andra lämpliga platser. Problemet brukar inte vara 

att hitta en lämplig tomt utan någon som kan driva minigolfen. Detta berör inte 

förvaltningen alls.  

För att ett förslag ska anses vara besvarat bör även dessa aspekter tas i beaktande. Vi 

anser därför att ett avslag vore en mer rimlig bedömning av förslaget. 

 

För Drevvikenpartiet 

 

Ingalill Söderberg 

Oppositionsråd 

 

______________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan 15 

142 61 Trångsund 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 17 – Minigolf i Skogås – Svar på Huddingeförslag  

 

Ett Huddingeförslag har inkommit om att inrätta en anläggning för minigolf 

i Skogås. Anläggningen föreslås uppföras på Skogåstorget, där Skogås 

daghem tidigare låg. Aspuddens Golfbar nämns som en inspiration av 

förslagsställaren. Förslaget har mottagit en hel del positiva kommentarer 

från invånare, som tycks förenas i idén att Skogås behöver fler möjligheter 

till aktiviteter. Även förslagsställaren menar att det inte finns något att göra 

i Skogås. 

 

Vänsterpartiet instämmer med beskrivningen i att Skogås behöver 

utvecklas med tillgång till fler meningsfulla aktiviteter och även spontan 

och rekreationsidrott. Kommunen har sedan tidigare även pekat ut den 

östra kommundelen som ett prioriterat utvecklingsområde. Vi är samtidigt 

lite förvånade över att kommunstyrelsens förvaltning i sitt svar på 

Huddingeförslaget ser förslaget som besvarat, då Huddingeförslaget 

handlar om att inrätta en minigolfbana, även om behovet finns av fler 

aktiviteter. För oss är Huddingeförslaget ett tecken på att Skogås inte 

erbjuder tillräckligt mycket meningsfulla aktiviteter, och vi vill gärna se en 

förändring på det området, även om det inte landar i just en minigolfbana. 

Kulturen är som bekant en del av att stärka demokratin i kommunen.  

 

 

Nujin Alacabek    
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